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el lletrat de l’administració de justícia sí que, la seua plaça, 
segons ens ha indicat intersindical, no ha sigut coberta .

Això, certament, no és competència seua . És competència 
del Ministeri de Justícia, però creiem que vosté, com a conse-
llera, caldria que . . ., bé, li transmetera al ministre de Justícia 
que aquesta plaça no ha sigut coberta .

Respecte a la resta de les qüestions, especialment a la plaça 
que ha sigut amortitzada de tramitació, efectivament a dia 
d’avui n’hi han quatre, però també ens indica intersindi-
cal que una va ser amortitzada i això suposa que la resta de 
faena s’ha de fer a través de les quatre, i no de les cinc que 
n’hi havia, i que, per tant, també està suposant una qüestió 
problemàtica per a l’actual . . ., personal .

Segons el pacte valencià contra violència masclista, la mesura 
número 8 de l’objectiu 3 .1 de la línia estratègica 3 indica que 
la conselleria arbitrarà els mecanismes adequats per a salvar 
les dificultats específiques de cada partida judicial.

Creiem que, efectivament, s’ha fet d’acord amb el que 
el Ministeri de Justícia ha indicat quant al lletrat de 
l’administració de justícia; també, s’ha amortitzat una plaça 
i, efectivament, n’hi han quatre, però no creiem que, si anem 
més a fons en la qüestió i l’analitzem més com fa intersindi-
cal, se puga dir que s’arbitren tots els mecanismes adequats 
per a salvaguardar les dificultats específiques de cada partida 
judicial, especialment –i acabe– si la pròpia jutgessa i el propi 
personal estan queixant-se d’eixa situació, inclús ens estan 
dient que això els produïx un estrés, perquè moltes d’elles 
depén la salvaguarda o no de la vida de les dones en situació 
de violència masclista . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà la consellera .

Consellera, té vosté la paraula .

La senyora consellera de Justícia, Administració Pública, 
Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques:

Gràcies, senyor president .

Mire, señora Cabedo, por partes .

Tema del tramitador cuya plaza se ha amortizado . Es que 
no puedo hacer otra cosa: las RPT las aprueba el Ministerio 
de Justicia, no esta conselleria . La plantilla la marca la orden 
ministerial y, por tanto, una vez desaparecida la plaza, yo no 
puedo crear otra, porque no me lo permite la RPT que tiene 
que autorizar el ministerio .

Segunda cuestión, tema del LAJ . Mire, claro que me preocupo 
por ese tema . Precisamente se me puso en conocimiento 
en el mes de febrero, cuando visité la Ciudad de la Justicia 
de Castellón, y me trasladó la presidenta del tribunal supe-
rior de justicia su preocupación, porque les habían obligado a 

que un LAJ compartiera el juzgado exclusivo de violencia con 
otras funciones jurisdiccionales de su propio juzgado .

Claro que insté al Ministerio de Justicia . Me reuní con el 
ministro precisamente en el mes de marzo, y le puedo decir 
que, a fecha de hoy, ya se le ha asignado un LAJ precisa-
mente al juzgado exclusivo . Está pendiente de resolución del 
concurso, pero precisamente, por las actuaciones y la inter-
cesión a través de la conselleria para poder cubrir y trasla-
darle al ministerio la importancia de que estos juzgados 
tienen que estar cubiertos y, además, estar con todos sus 
titulares, precisamente se ha aceptado y en pocos días estará 
cubierta también la plaza del LAJ .

Pero es más, yo quiero aprovechar también este momento 
para decirle que sepa usted que para mi conselleria los juzga-
dos de violencia contra la mujer son una verdadera prioridad . 
Y, de hecho, hemos puesto en marcha todas las medidas que 
el pasado 22 de noviembre, como consecuencia de la interpe-
lación, anuncié en sede parlamentaria .

Mire, señora Cabedo, precisamente este viernes va al 
Consell la aprobación de un convenio con el Consejo General 
del Poder Judicial . Dotamos de 50 .000 euros para formar 
en materia de violencia de género a los jueces . Pero no sola-
mente a los jueces de juzgados exclusivos, (aplaudiments) a los 
jueces de todos los partidos judiciales que tienen que asumir, 
además de la propia carga de trabajo de civil o penal ordi-
naria, tienen que asumir además los asuntos de violencia de 
género .

Hemos puesto en marcha también programas de formación 
para los funcionarios, porque queremos funcionarios que 
estén sensibilizados, que tengan conocimiento de la grave-
dad a la que se enfrentan las víctimas y la situación en la que 
se encuentran en esos momentos, y queremos hacerlo lo 
mejor posible .

Hemos puesto en marcha la red de oficinas de asistencia a 
las víctimas del delito . Estamos trabajando en los protoco-
los específicos. Vamos a firmar un convenio con todas las 
universidades para poner en marcha planes de formación 
para jueces, fiscales, funcionarios, y que podamos generar un 
servicio público acorde para que se garantice la protección 
de las víctimas cuando lleguen a las instancias judiciales .

Por eso le puedo asegurar todas las medidas necesarias y, por 
supuesto, si hiciera falta personal para reforzar esos juzga-
dos, esta conselleria también estaría dispuesta a hacerlo .

Gracias . (Aplaudiments) 

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera .

Passem a la següent pregunta, que formula la il·lustre dipu-
tada Beatriu Gascó a la consellera de justícia i administració 
pública .

Senyoria, té vosté la paraula .
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La senyora Gascó Verdier:

Gràcies, president .

Bona vesprada, honorable senyora consellera .

Bona vesprada, senyories .

Com totes vostés saben, el 3 de febrer de 2017 es va aprovar 
en esta cambra la Llei 4/2017, de La Generalitat, per la qual 
es va crear l’Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les 
Emergències .

Entre les disposicions finals, la cinquena, va modificar l’article 
37 de la Llei 13/2010, de 23 de novembre, de La Generalitat, 
de protecció civil i gestió d’emergències, creant el servei de 
bombers forestals .

El punt 2 de l’article 37 diu: l’estructura, organització i funcio-
nament del servei de bombers forestals es regularan per 
decret, d’acord amb el que hi ha disposat en el capítol II del 
títol IV d’aquesta llei, en el termini màxim d’un any .

Estem al mes de maig i el reglament encara no ha vist la llum . 
Sabem que els propis bombers forestals varen participar acti-
vament en la redacció d’aquest reglament –agraïm la presèn-
cia dels representants d’estos bombers en aquesta cambra 
avui– a través de les organitzacions sindicals que els represen-
ten . I també sabem que l’última versió del reglament que varen 
veure va ser en setembre passat . ¿Ens pot informar sobre 
quins són els passos que falten i quan pensa que podrà apro-
var-se aquest reglament per decret, com preveia la norma?

Per altra banda, en la Llei 21/2017, de 28 de desembre, 
de mesures fiscals, de gestió administrativa i financera, i 
d’organització de La Generalitat, el meu grup parlamentari 
va presentar una esmena, que va ser aprovada per unani-
mitat, i es concreta en la disposició addicional quinzena de 
la llei d’acompanyament, que diu: «Efectes en matèria de 
personal de l’extinció de . . ., en matèria d’extinció d’incendis i 
altres emergències, per al servei de bombers forestals, defi-
nit en la Llei 13/2010, de 23 de novembre, de La Generalitat, 
de protecció civil i gestió d’emergències», i on afirma que 
el servei de bombers forestals de la Generalitat valenciana 
s’ha prestat de manera directa per la Generalitat valen-
ciana mateix, i sota les modalitats de conveni Icona-Tragsa-
Generalitat valenciana de 20 d’octubre de 1989 i Tragsa-
Generalitat valenciana de 30 de novembre de 1998 i 20 de 
novembre . . ., –perdó– sí, i 20 de novembre de 2006, per a 
passar a ser encomanat finalment a Tragsa en la condició de 
mitjà propi instrumental i servei tècnic de l’administració 
pública, situació en què es troba actualment .

L’encàrrec de gestió vigent de la Generalitat valenciana 
a Tragsa de l’actual servei públic de bombers forestals 
s’extingirà el 30 de juny de 2018 . I també que l’Agència 
Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències se 
subrogarà abans del 30 de novembre de 2018, en la condició 
d’ocupador que l’empresa Tragsa ostenta en els contractes de 
treball realitzats a l’empara de l’Estatut dels treballadors per 
a la incorporació del personal necessari per a la prestació del 
servei de bombers forestals, ja siguen temporals o indefinits.

Amb tot això, nosaltres, que vàrem portar a aquesta cambra 
la preocupació dels bombers forestals, ens interessem per 

saber quin és el seu destí i si de veres la unanimitat que 
estos grups parlamentaris vàrem mostrar en l’aprovació de 
l’esmena es veu reflectida també en el treball del Consell.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable consellera .

Té vosté la paraula, senyoria .

La senyora consellera de Justícia, Administració Pública, 
Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques:

Gràcies, president .

Señora Gascó, mire, desde la Agencia Valenciana de 
Seguridad y Respuesta a las Emergencias se está trabajando 
para en primer lugar dar cumplimiento al mandato que surgió 
de esta cámara tras la aprobación de la ley de medidas fisca-
les y de gestión administrativa y financiera, como muy bien 
usted ha señalado en la disposición adicional octava, para 
que los empleados adscritos a Tragsa, que están además 
adscritos a la encomienda de extinción de incendios fores-
tales, pasen a depender antes del día 30 de noviembre de la 
agencia .

La subrogación de la agencia en los contratos de trabajo de 
Tragsa supone un trabajo . . ., o sea, es un proceso complejo, 
que además ahora se está analizando de forma conjunta 
en distintos departamentos de La Generalitat. ¿Por qué? 
Porque necesitamos estudiar las distintas alternativas; hay 
que estudiar también cuáles son los mecanismos más apro-
piados, y sobre todo, para evitar que los propios trabajado-
res de la entidad se vean afectados en sus derechos –por 
tanto, se tiene que someter también al diálogo social, como 
usted sabe– y, además, todo ello se tiene que hacer de forma 
conjunta para procurar siempre que de ninguna forma pueda 
menoscabar el servicio público tan fundamental que ellos 
están desarrollando .

Pero al mismo tiempo en el que estamos analizando este 
proceso –e insisto que está sobre la mesa y que es una prio-
ridad precisamente por mandato de esta cámara–, también 
estamos trabajando en la mejora de las condiciones labora-
les de los bomberos forestales para dar respuesta a reivindi-
caciones de este sector que además son históricas; muchas 
de las cuales van a ser una realidad en cuanto se apruebe 
precisamente el reglamento, como el acceso a la segunda 
actividad o la participación en la organización de servicios 
mediante la creación de una mesa de coordinación .

El proyecto de decreto, le puedo informar que hemos 
concluido ya la fase de alegaciones; ha sido sometido 
también a la participación pública, como es normal en este 
tipo de tramitaciones de normas administrativas, y está 
pendiente ahora mismo de informe de la Dirección General 
de Función Pública, de ahí pasará a presupuestos y después 
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al Consell Jurídic Consultiu . Estos son los trámites que están 
pendientes en estos momentos, pero le puedo asegurar que, 
desde luego, será una prioridad .

Con el decreto, los bomberos forestales van a dispo-
ner además de un marco regulador para el ejercicio de sus 
funciones, siguiendo el proceso iniciado con el recono-
cimiento de esta categoría profesional con la aprobación 
de la Ley 4/2017 de creación de la Agencia Valenciana de 
Seguridad y Respuesta a las Emergencias . 

Mire, ¿qué es lo que hemos conseguido hasta este momento 
que lo que más nos ha preocupado ha sido las condiciones 
laborales, que es a lo que lo que les hemos dado prioridad 
para mejorar esas condiciones laborales tan reivindicadas 
por este sector?

Por una parte, hemos potenciado la estabilidad laboral incre-
mentando el periodo de contratación en diversas unida-
des . Se ha incrementado también el número de trabajado-
res adscritos al servicio: se ha pasado de 42 a . . ., o sea, hemos 
incrementado 42 puestos . Se ha renovado el material y los 
vehículos destinados a la extinción de incendios –a través 
del Ivaspe les estamos, además, garantizando programas 
de formación específica que van a coadyuvar a una mejora 
también de sus funciones– . Se ha incluido precisamente en 
las encomiendas a Tragsa determinadas partidas para poder 
incrementar, a través de determinados complementos espe-
cíficos, las retribuciones, que esta también era una de las 
reivindicaciones más demandadas por este sector .

En definitiva, estamos trabajando porque nos preocupa, 
queremos que los bomberos forestales, como categoría 
profesional reconocida y teniendo en cuenta la importante 
función de alto riesgo que realizan para garantizar la segu-
ridad y el bienestar de los valencianos, son una prioridad, y 
le puedo decir que en pocas semanas este reglamento será 
aprobado .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Passem a la següent pregunta, que formula . . .

La senyora Gascó Verdier:

Me queden 22 segons .

El senyor president:

Sí, té 22 segons, senyoria, sí . El que passa és que la consellera 
no li podrà contestar .

Senyoria, té vosté la paraula .

La senyora Gascó Verdier:

Sí, ens alegrem molt de saber que estan treballant en eixa 
millora salarial des de la qual nosaltres des d’ací no podem 
treballar, i ens consta que és una de les prioritats del Consell 
i, en efecte, volia que constara que els bombers forestals s’es-
tan jugant la pell només per mil euros al mes, el que arriba, 
cosa que és vergonyosa que el Partit Popular haguera permés 
durant vint anys que la gent estiguera pagada amb eixos sous 
de vergonya durant tant de temps .

I nosaltres també pensem que és una prioritat, sobretot 
perquè ho pensen ells; aleshores, nosaltres no podem fer 
només que recolzar la seua voluntat .

Però, a més, insistim que la resta de les tasques pendents 
estan ahí i nosaltres volíem preocupar-nos, i interessar-nos 
i saber de la seua veu, el seu compromís, perquè la Direcció 
General de Funció Pública, que està baix del seu comanda-
ment, faça la seua tasca, no sols per al pas a l’administració, 
sinó també després està la part de l’agència per a l’aprovació 
del reglament el més aviat possible .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Ara sí, passem a la següent pregunta, que formula l’il·lustre 
diputat Antonio Subiela, en nom del Grup Parlamentari 
Ciudadanos .

Senyor Subiela, té vosté la paraula .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidente .

Buenas tardes, consellera .

Cuando registré la pregunta, bueno, pues había rumores 
de que iban a aprobar un decreto . Ya no son rumores, me 
imagino que la respuesta a la pregunta será la explicación de 
ese decreto que ustedes han aprobado .

Por lo tanto, le pregunto: ¿cómo se cubrirán las necesidades 
de seguridad de la Comunidad Valenciana en la campaña de 
verano 2018?

Gracias .

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Subiela .

Li contestarà la consellera . Quasi millor l’altre micro .

Té vosté la paraula .


